
  

 

 

 

 

SOTSIAALKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

 

 

 

Jõhvis, 9. augustil 2022, nr 1-5.4/7 

 

Koosoleku algus kell 15.00 

                   lõpp kell 16.30 

 

 

Koosolekut juhatas sotsiaalkomisjoni esimees Kaia Kaldvee, protokollis volikogu kantselei juhataja-

jurist Piia Lipp. 

 

Osa võtsid: komisjoni liikmed ning vallavalitsusest sotsiaalteenistuse juht Sirli Tammiste, 

abivallavanem Ingrid Spitz ja arendusnõunik Rein Luuse (registreerimisleht lisatud). 

 

 

Päevakorras: 

1. Jõhvi valla arengukava sotsiaal- ja tervishoiu valdkondade arutelu. 

2. Muud küsimused. 

 

1. Jõhvi valla arengukava sotsiaal- ja tervishoiu valdkondade arutelu. 

Komisjoni esimees Kaia Kaldvee teavitas komisjoni liikmeid, et arengukava ja sinna tehtavad 

muudatused suunatakse esimesele lugemisele volikogu augustikuu istungil ning peale esimest 

lugemist on võimalik veel muudatusettepanekuid esitada. 

Vallavalitsuse arendusnõunik Rein Luuse tutvustas komisjoni liikmetele arengukava menetluse 

erinevaid etappe ning arengukava erinevate peatükkide sisu ja tegi ettepanekuid millises osas võiks 

sotsiaalvaldkonnas arengukava täiendada. 

Andrei Luškin: arengukava punkt 5.5.2.5 on aastaid olnud sarnase tekstiga, kuid muutunud ei ole 

midagi, selle punkti võiks kuidagi ümber sõnastada. 

Komisjoni liikmete vahe toimus arutelu kuidas võiks arengukavas kajastada Kaare 7 hoonega 

seonduvat. Pakuti välja, et see võiks tegevuses olla teenuste majana eakatele, kuid eraldada tuleks 

siiski eakad ja sotsiaalmaja teenuse tarbijad. Samas leiti, et sotsiaalteenuseid ei vaja vaid eakad, vaid 

ka nooremad abivajajad. Lepiti kokku, et Rein Luuse ajakohastab punkti sõnastuse. 

Samuti leiti, et ka Kaare 3 hoone arendussuunad olemasolevas sõnatuses tuleb ümber vaadata, et 

tagada paindlikum ja võimalikul mitmekülgseid variante pakkuv edaspidine tegevus. Sõnastuse 

ajakohastavad Rein Luuse ja Sirli Tammiste. 

 

Arengukava teema väliselt tõstatas Andrei Luškin elektrienergia maksumuse küsimuse – juulis oli 

sotsiaalmaja arve üle kolme korra varasemaga võrreldes suurem. 

Selgitusi käis andmas abivallavanem Arvo Aller, kes teavitas komisjoni liikmeid, et elektri ostu 

hankes ei tehtud ühtegi pakkumist fikseeritud hinnale vaid kõik olid börsihindadega. Vallavalitsus 

sõlmis alates 01.07.2022 üheaastase lepingu, mille kohaselt ostetakse elektrit börsihinnaga.  

Toimus arutelu elektri hindade ja selle tõusu tõttu kulude katmise võimaluste osas. 

 

Sirli Tammiste: arengukava punkt 5.4.1.5 tuleb ümber sõnastada, sest uuendame terviseprofiili koos 

laste ja perede heaolu profiiliga ning punkti 5.5.2.8 tuleb lisada, et teenus on ööpäevaringne. 
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Rein Luuse: kas punktist 1.13.1.2 võiks välja jätta Ida-Viru Keskhaigla ehitamisega seonduv (punkti 

viimane lause)? Haigla on pidevalt arenenud ja areneb oma kontseptsioonide kohaselt – kas meie 

peaksime seda kirjeldama? Komisjoni liikmed nõustusid punkti viimase lause tekstist välja jätmisega. 

Rein Luuse: tõstsin punkti 1.13.1.4 tervishoiu arengut toetavate ressursside peatüki alt 

sotsiaalhoolekannet toetavate ressursside peatüki alla, punktiks 1.14.1.4 sätestatu ei ole enam 

ajakohane. Komisjoni liikimed nõustusid ettepanekuga, sh punkti 1.14.1.4 tekstist välja jätmisega. 

Komisjoni liikmete vahel toimus arutelu arengukava punkti 5.4.1.6 sisulise vajaduse üle (psüühika- 

ja käitumishäiretega laste ambulatoorse vaimse tervise teenuste ja statsionaarse psühhiaatrilise ravi 

võimaluste arendamisel kaasaaitamine) ning tõdeti probleemi tõsidust. Sirli Tammiste andis teada, et 

lähiajal on kokkusaamine Sotsiaalkindlustusameti esindajatega, kus tahetakse riiki survestada selle 

probleemiga rohkem tegelema. 

Kaia Kaldvee: kindlasti peab arengukava kajastama ka edaspidi arengut takistava piiranguna 

toimetulekutoetuste ja miinimumpalga suhtest tingitud motivatsiooni puudust töötuid tööd otsima 

(punkt 1.14.2.1). 

Kaia Kaldvee: kas arengukava ei peaks kajastama ka põgenike teemat? 

Sirli Tammiste: plaanime minna põgenikega seotud tegevuste koordineerimiseks projektitaotlust 

esitama – kas see vajaks arengukavas kajastamist?  

Rein Luuse: ei pea vajalikuks seda teemat arengukavas kajastada, tegemist on maailmasündmustele 

reageerimisega, arengukavas kajastame valla arengut. 

Kaia Kaldvee: kui räägime ukrainlastest, siis nad saavad elamisloa ja neist saavad meie valla elanikud 

oma sotsiaalprobleemidega, mida peame lahendama sarnaselt valla püsielanikega, kelle vajadusi ja 

milliseid arengusuundi arengukavas kajastame. 

Rein Luuse pakkus, et lisada punkt 1.14.2.10, mis sisustada sõjapõgenike ja uussisserändajate 

sõnastusega arengut takistava tegurina. Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. 

Komisjoni liikmete vahel toimus arutelu Ukrainast pärit põgenike teemal, ülevaate Jõhvi vallas 

toimuva kohta andis Sirli Tammiste. 

Rein Luuse: teen ettepaneku punktis 5.4.2.3 teemat laiendada ning esitas omapoolse punkti 

sõnastusettepaneku, kuna sooviks on, et vallas oleks tervisespordirajatiste võrgustik ühtlaselt kaetud, 

hetkel on veel palju kohti külade keskustes, kus tervisespordi rajatisi ei ole üldse või on need 

amortiseerunud. Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. 

 

Rein Luuse küsis komisjoni liikmetelt kas nad peavad vajalikuks tegevusvaldkondade prioriteetsuste 

osas (punkt 6.1.5.1) midagi lisada või need järjestada teisiti? 

Kaia Kaldvee: kuidas on rakendatud senini punkti 9 (avaliku ruumi kohandamine erivajadustega 

inimestele) ning sellega muude tegevuste juures arvestatud? 

Rein Luuse: avaliku ruumi kohandamisega erivajadustega inimestele nende paremaks hakkama 

saamiseks on ehitamiste käigus ikka püütud arvestada, mitmesse kohta on paigaldatud nt 

mummukivisid (braikivi katteid), seda arvestatakse ka Jõhvi Põhikooli hoone ehitamisel. 

Komisjoni liikmete vahel toimus arutelu milliseid kohandusi oleks erivajadustega inimeste tarbeks 

linnaruumi vaja (tunnelite valgustus, käsipuud ratastooli inimeste tarbeks, helisignaaliga valgusfoorid 

jms). 

Rein Luuse: kas punkti 9 võiks sellisel juhu tõsta prioriteetsusena järjekohal ettepoole? 

Komisjoni liikmed leidsid, et punktide 9 ja 5 prioriteetsuse järjekohad vahetatakse. 

Sirli Tammiste: tegeleme juba praegu punktis 4 nimetatud kompleksse ja turvalise hooldusvajadusega 

isikutele suunatud avahooldusteenuste süsteemi arendamisega – kas punkt tuleks tõsta prioriteetsuselt 

ettepoole? 

Rein Luuse: leian, et see on praegu piisavalt kõrge positsioon, et taotleda rahastust. 

Rein Luuse: punktis 3 on nimetatud teenuste arendamine mäluhäiretega inimestele, kas oleks veel 

mingeid erivajadusega inimeste gruppe, kellele spetsiaalseid teenuseid peaks välja arendama? 

Rita Leemet: esmalt tuleks ka loetletud kontingendile luua turvalised tingimused, st et Kaare 3 

hoonega seonduvaid tegevusi tuleb vaadata tervikuna. 

Rein Luuse: kas sotsiaaltranspordi teenuse arendamine on veel päevakorras ja arengukavas vajalik 



  

prioriteetsusena esile tõsta? 

Sirli Tammiste: see on prioriteetne teema, kuna me ise ei ole loonud veel tingimusi, mis kataksid 

eritranspordi (ratastooli inimestele, lamavatele) võimaldamise abivajajatele. 

 

2. Muud küsimused. 

Vallavalitsuse sotsiaalteenistuse juht Sirli Tammiste tutvustas komisjoni liikmetele valitsusele 

heakskiitmiseks ja seejärel volikogu 18.08.2022 istungile suunamiseks esitatud eelnõusid. 

2.1. Tehakse ettepanek suurendada koolitoetuse määra 100-lt eurolt 150-le eurole, vastava määruse 

muutmisega. 2022. aastal on koolitoetuse määra tõstmiseks vajalik raha eelarvesse juba sisse 

arvestatud, eeldatavalt kulub rohkem 6550 eurot – arvestatud on 117 koolimineva lapsega. 

2.2. Teise eelnõuga küsib vallavalitsus volikogult volitust osalemiseks Euroopa Sotsiaalfondi meetme 

„Tööturul osalemist toetavad hoolekandeteenused“ taotlusvoorus „Rahvusvahelise kaitse saanute 

toetamine Jõhvi vallas“, mille abil saaks luua ajutine töökoht inimesele, kes tegeleb rahvusvahelise 

kaitse saanute toetamisega, tegevuste/teenuste korraldamisega, menetlustoimingutega ja muude 

põgenikega seoses omavalitsustele lisandunud tegevuste koordineerimisega. Taotlusvooru saab 

taotlusi saab esitada kuni 31. detsember 2022. 

2.3. Kolmas eelnõu käsitleb projekti „Tööealiste erivajadusega inimeste ja hoolduskoormusega 

tööealiste inimeste tööhõivet toetavate sotsiaalhoolekandeteenuste väljaarendamine Jõhvi vallas – 

EHISA“ raames osutatavaid teenuseid, mida vallavalitsus hakkab ise osutama, ning nende taotlemise 

korda – kord on vaja kehtestada vastavat meetme määrusele. Osutatavateks teenusteks, mida 

projektist rahastatakse 85% ulatuses, on tugiisikuteenus, isikliku abistaja teenus, nõustamisteenus ja 

tugigrupiteenus. Projektitaotlus rahuldati eelmisel aastal ning projekt kestab kuni järgmise aasta 

augustikuu lõpuni. 

 

 

 

Kaia Kaldvee 

Koosoleku juhataja 


